



8. hovedkreds

29. maj 2024

**Referat af ordinært delegeretmøde 2024
i Dansk Skak Unions 8. Hovedkreds
Fredag 24. maj 2024 kl. 19.30**

Afholdt hos Allerød Skakklub, Skovensvej 4, 1. sal, 3450 Allerød

Delegeretmødet indledtes med at holde et øjeblik stilhed for de skakkammerater, som i årets løb var gået bort:

Poul Christiansen (Frederiksværk), Anders Gjerløv-Christensen (Bornholm), Arne Hagerup (Furesø), Erik Vagn Jensen (Helsingør), Nis Harald Madsen (Frederikssund), Freddy Nielskov (Hillerød), Palle Skov (Hillerød)

Herefter gik man over til den egentlige dagsorden:

1. Valg af dirigent, referent og evt. stemmetællere

Birger Hagstrøm blev valgt til dirigent og Jakob Werner valgtes til referent. Dirigenten vurderede, at det som udgangspunkt ikke var nødvendigt at vælge stemmetællere.

Dirigenten konstaterede, at delegeretmødet var indkaldt rettidigt og i overensstemmelse med hovedkredsens vedtægter og dermed var lovligt og beslutningsdygtigt.

Der var mødt delegerede fra følgende klubber (stemmetal i parentes):

Allerød (4), Egedal-Jyllinge (1), Frederikssund (1), Helsingør (4), Hillerød (5), Nordkalotten (2) – i alt var der 17 ud af 31 mulige stemmer til stede.

Fra bestyrelsen var mødt Jakob Werner og Peter Willer Svendsen.

2. Hovedkredsbestyrelsens beretning ved formanden

Formand Jakob Werner fremlagde sin beretning (se bilag), som herefter blev sat til debat.

Martin Noer (MN), Nordkalotten: Tak for, at der nu er støtte til Europacuppen, selv om beløbet mest er symbolsk set i forhold til rejseudgifterne. Jeg kan genkende beskrivelsen af arbejdet i HB fra det, jeg selv oplevede som formand for hovedkredsens. Det er tid til reformer i DSU: Der er ikke brug for 8 holdturneringer, og der er behov for et lønnet sekretariat.

Thomas Larsen (TL), Frederikssund: Tak til formanden for indsatsen i hovedkredsens og i DSU. DSU har samme struktur i dag, som da unionen havde 15.000 medlemmer. Det bør laves om, da der er problemer med at finde nok frivillige ledere.

Hans Endrup Jacobsen (HEJ), Hillerød: Forståeligt, at formanden ikke har lyst til at deltage i HB-møderne, men er det løsningen at trække sig? Bør vi ikke være repræsenteret og påvirke udviklingen indefra?

Jakob Werner (JW), Allerød: Der er andre holdninger repræsenteret i HB end at bevare det nuværende system. Men når det kommer til stykket, tør man ikke stemme imod, som vi så under vedtagelsen af divisionsreformen. Enig i, at det er en dårlig idé at trække sig fra HB, men det var nødvendigt, fordi der er et bestyrelsesansvar, og tilliden var væk.

René Weichel (RW), Helsingør: Ærgerligt, at vi ikke har en repræsentant i HB. Det er åbenbart nødvendigt at have nogen til at holde HB i ørerne.

Peter Willer Svendsen (PWS): FU gør tingene efter bedste evne. Der er en gruppe medlemmer i HB, som ikke ønsker forandring.

RW: Et sekretariat vil være genialt, men det kræver folk med en helt anden tankegang i DSU's ledelse.

MN: Mange formænd bruger tid på at arrangere turneringer men ikke på at arbejde med strategi. Det gælder også for DSU's formand, som efter min mening – og det har jeg sagt til Poul – ikke skal gå og stille brikker op.

Formandens beretning blev enstemmigt godkendt.

3. Holdturneringslederens beretning

Holdturneringsleder Torben Winther Jensen var bortrejst, så formanden oplæste hans beretning (se bilag).

Flere ønskede at kommentere på spørgsmålet om matchpoint vs. brætpoint, men dirigenten henviste denne drøftelse til punktet Eventuelt, da holdturneringslederen alene bestemmer reglementet.

HEJ ville vide, om der var præmier i holdturneringen.

JW oplyste, at der som udgangspunkt er præmier til nr. 1 og 2 i hver række, om end præmieoverrækkelsen vil foregå noget ufastligt ved bankoverførsel til klubberne.

Beretningen blev enstemmigt godkendt.

4. Ungdomslederens beretning

PWS fremlagde en mundtlig beretning med følgende hovedpunkter:

- Det er succes med ungdoms grand prix-turneringer, som blev afholdt i Hillerød med 40 deltagere, i Allerød med 32 deltagere, samt finalen i Helsingør, som venter forude med et forventet stor antal børn og unge.
- Kommunikationen til klubberne skal være bedre, så der er basis for at arrangere flere turneringer, også i andre klubber end de tre nævnte.

- Det er vigtigt at fastholde de unge i skakken gennem kontinuitet i f.eks. turneringer.
- Der er en reglementsændring på vej, så der kun bliver tre grupper inddelt efter styrke næste sæson.
- Opfordring til at sende juniorhold til pokalturneringen – der er fri tilmelding og mulighed for at mikse hold på tværs af klubber.

JW oplyste, at Allerød havde stillet et juniorhold til pokalfinalen med en af forældrene som chauffør, og det havde været en stor succes.

RW så gerne, at der blev koordineret med henblik på at sende et hold på tværs af klubberne til pokalfinalen. Han nævnede også en udfordring med de nye/kommende ratingtal, som får betydning for gruppeinddelingen.

PWS erklærede sig enig i ideen med fælles hold og vil finde en løsning på ratingtallene.

Beretningen blev enstemmigt godkendt.

5. Kassererens beretning

Kasserer Reto Utiger Sørensen var ikke til stede på grund af arbejdsmæssige forpligtelser, så JW fremlagde regnskabet for 2023.

Regnskabet udviser indtægter for 53.180 kr. og udgifter for 44.054 kr., hvilket fører til et overskud på 9.125 kr.

JW oplyste, at hovedkredsen altså endnu engang har overskud, selv om bestyrelsen forsøgte at få flere klubber til at søge midler, så en del af formuen kan komme ud at arbejde i klubberne.

Dirigenten bemærkede, at regnskabet ikke var underskrevet af bestyrelsen eller revisor, samt at han fortsat stod nævnt som revisor, selv om han kun er suppleant. Dirigenten oplæste en mail fra kassereren, hvoraf fremgik, at revisor havde gennemgået regnskab og beholdninger, og at revisionen ikke havde givet anledning til bemærkninger. Dirigenten opfordrede til at få lavet en underskrevet version til arkivet, men mente, at man godt kunne stemme om det foreliggende regnskab.

Der var ikke yderligere bemærkninger, og regnskabet blev enstemmigt godkendt.

6. Indkomne forslag

Forslag fra bestyrelsen om vedtægtsændringer, jf. bilag

Bestyrelsen foreslår at ændre vedtægternes §2 og §6 med henblik på at lette bestyrelsesarbejdet og åbne mulighed for hyppigere repræsentation i Dansk Skak Unions hovedbestyrelse. Desuden foreslås mindre redaktionelle ændringer i vedtægterne.

Dirigenten konstaterede, at vedtægterne kræver, at indkomne forslag skal være formanden skriftligt i hænde senest 14 dage før delegeretmødet. Dette krav var opfyldt, så forslaget kunne behandles.

Da der er tale om vedtægtsændringer, skal der endvidere både være et flertal på mindst to tredjedele af de tilstedeværende stemmer samt mindst 50% af det samlede stemmeantal til stede. Med 17 ud af 31 stemmer er dette krav opfyldt.

JW gennemgik ændringsforslagene punkt for punkt (nuværende vedtægter, ændringsforslag og vedtægterne med ændringerne indarbejdet fremgår af bilagene).

TL ville vide, om ændringerne var lovlige i forhold til DSU's love, hvilket er tilfældet.

MN støttede forslaget, men mente, at vi så vidt muligt bør sende formanden til HB.

Der stemtes samlet om alle ændringsforslagene, som blev enstemmigt vedtaget.

7. Fastlæggelse af budget og kontingent for kommende sæson

Bestyrelsen foreslår uændret kontingent og et budget med et underskud på 23.850 kr.

Begrundelsen er, at hovedkredsen har opbygget en betydelig formue. Bestyrelsen ønsker at få disse penge investeret i skaklige aktiviteter, som klubberne ikke selv kan løfte eller har brug for støtte til. Det kan for eksempel være store turneringer eller nye, medlemsfremmende initiativer.

JW opfordrede klubberne til at benytte støttemulighederne. Der er både en turneringspulje, en initiativpulje og mulighed for at få penge via ungdomsinstruktørordningen. Målet for hovedkredsen er ikke overskud år efter år, men en ansvarlig drift, hvor overskuddene bliver anvendt til at fremme den samlede skaklige aktivitet.

Budget 2024 med uændret kontingent blev enstemmigt vedtaget.

8. Valg af hovedkredsbestyrelse

JW havde på forhånd meddelt, at han ønskede at træde tilbage et år før tid. Set i lyset af, at ingen andre kandidater havde meldt sig, og at vedtægtsændringerne var blevet vedtaget, var han indstillet på at fortsætte perioden ud, så man har yderligere et år til at finde en ny formand.

Herefter foretoges valg af:

Kasserer: Reto Utiger Sørensen (Sjælsø) genvalgt uden modkandidater.

Webmaster: Jan Pedersen (Hillerød) ønskede ikke genvalg. Rasmus Bjørkvig (Helsingør) blev valgt som ny webmaster.

9. Valg af revisor og revisorsuppleant

Henrik Mikkelsen blev genvalgt som revisor.

Birger Hagstrøm blev genvalgt som revisorsuppleant.

10. Eventuelt

JW takkede Jan Pedersen for en god og stabil indsats som webmaster gennem flere år og for Jans positive bidrag til bestyrelsesarbejdet.

Birger Hagstrøm erklærede sig villig til at deltage i HB-møderne ved fuldmagt, og Martin Noer kan afløse, hvis Birger ikke kan deltage.

Herefter gik man til en længere drøftelse af holdturneringens pointsystem, idet der var delte meninger om at spille med matchpoint frem for brætpoint.

TL: Det er en succes med 8-, 6- og 4-mandshold. Jeg undrer mig over, hvad begrundelsen er for at spille med match- i stedet for brætpoint. Jeg synes, vi bør spille med brætpoint.

HEJ: Der er ulemper ved matchpoint, f.eks. at spændingen kan forsvinde, hvis man ikke laver seedning af de stærkeste hold i rundelægningen.

MN: En diskussion gennem flere år – vi er for matchpoint. Jo højere, man kommer op i rækkerne, des større betydning har det med matchpoint.

Thomas Balling (TB), Egedal-Jyllinge: Vi tilslutter os at spille med brætpoint. I C-rækken bliver det meget hurtigt afgjort, hvem som vinder.

PWS: Kan godt lide matchpoint, fordi det giver noget ekstra spænding i den enkelte match. Der er svagheder, men de kan modvirkes af seedning.

RW: Slutstillingerne ændres ikke ret meget, uanset hvad vi spiller med. Så det handler mest om spændingselementet, og her giver det holdlederne en større rolle, når man spiller med matchpoint.

JW: Støtter at spille med matchpoint, da det giver mindre udsving i stillingen, hvis et hold trækker sig i utide.

Dirigenten konkluderede, at alle synspunkter var blevet hørt og gives videre til holdturneringslederen.

TB oplyste, at Egedal-Jyllinge får mange henvendelser fra børn, som gerne vil spille i klubben, men at man ikke ved, hvordan man starter juniortræning eller en juniorafdeling. Derfor efterlyste han gode råd og hjælp til at komme i gang.

PWS vil gerne hjælpe, og JW tager fat i Allerøds juniortrænere, så de kan kontakte Egedal-Jyllinge.

MN savnede PR- eller kampagnemateriale fra DSU, som man kan bruge ved lokale arrangementer og til medlemsrekruttering.

Dirigenten takkede for god ro og orden, og formanden takkede dirigenten for kompetent ledelse af mødet.

Delegeretmødet slut kl. 21.30.

Jakob Werner, referent